










 

Kommentarer til Naboorienteringen om dispensation fra lokalplan nr. 397, ”Blytækkervej” i 

forbindelse med opførelse af ejendommen matr. Nr. 1025 Utterslev, København, 

Frederiksborgvej 21-25: 

1. Hvorfor laver man en lokalplan? Er det for at liste ændringer ind efter bygherres planer og 

behov ved hjælp af dispensationer udarbejdede af embedsfolk i Københavns Kommune 

eller vil BR respektere den plan og de oprindelige kommentarer, som borgere og andre 

kom med, da lokalplan 198 kom, før der var konkrete byggeplaner? 

2. Hvorfor bliver BR ved med at give dispensationer fra byggeprocenter, som i lokalplaner er 

fremkommet som en form for kompromis og overskridelse i forhold til planloven? 

3. Vi må insistere på, at byggeprocenter og højder IKKE afviges i opadgående retning i forhold 

til den oprindelige lokalplan. 

4. Støj: Vi har erfaret, at der er meget støj fra de 14 lejligheders udeareal, både på terrasse og 

ved indgangspartierne til lejlighederne, i form af høj musik og høj tale efter mørkets 

frembrud. Dette påvirker Frederikssundsvej 44 og ISÆR Frederiksborgvej 19, hvor 

Københavns Kommune nu vil åbne op for endnu mere støj fra tagterrasse og 

indgangspartier med dårlig søvn som resultat for specielt beboerne i Frederiksborgvej 19. 

5. Der er også en del støj, når folk går hjem efter mørkets frembrud, i form af færden på den 

eneste trappe, som er adgang til lejlighederne på Blytækkervej. Det kunne løses ved 

etablering af indgang fra Blytækkervej eller for det nye byggeri fra Frederiksborgvej, som 

det kendes fra andre boligkarrèer.  

6. Grundideen med denne karre var, at der skulle bygges lejligheder i 3 etager indenfor og i 5 

etager i randbebyggelsen på Frederiksborgvej, som skulle være en fortsættelse af det 

eksisterende byggeri på Frederikssundsvej og Frederiksborgvej. Det var ikke meningen, at 

der skulle bygges 3-etagers rækkehuse. 

7. Erhvervslejemålet Istanbul Bazar, som ligger Frederiksborgvej 15-19 i stueetagen, er et 

kapitel for sig selv. Vi har oplevet, at der har været larm inde i gården til langt ud på 

aftenen ca. kl. 23.00 og fra meget tidlig morgen ca. kl.06.00 på trods af aftaler med dem 

om en tilladt tid mellem 07.00 og 19.00. 

8. Rent trafikmæssigt er det med stor risiko, at vi kommer op fra kælderudgangen bag ved 

Frederiksborgvej 19, fordi der meget ofte kører varetransporter og personale ind og ud fra 

gården på alle tidspunkter af døgnet uden at tage hensyn til beboerne.  

       Derfor har vi tidligere bedt om og vil nu også anmode om, at al færdsel bliver forbudt i, til      

og fra gården, som det kendes fra andre boligkarrèer. Dermed vil al vare transport skulle 

foregå fra Blytækkervej, Frederikssundsvej og Frederiksborgvej ind gennem butikslokaler eller 

lagerlokaler i stueetagen. 

 



9. Cykelparkering. Vi mangler en fornuftig ordning med hensyn til cykelparkering i karrèen. 

10. Vi vil gerne samarbejde med bygherre om at finde løsninger på ovennævnte problemer, og 

derfor vil vi bede om en udsættelse af afgørelsen i 3 måneder for at få tid til 

forhandlingerne.  

Med håb om et positivt resultat 

 

Venlig hilsen 

 

Beboerrepræsentationen Frederiksgården 

 

Bjarne Holmbom 

Beboerrepræsentant 

Frederiksborgvej 19, 4.mf  
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